
 

                        PROTOKÓŁ – Nr IV/2011  
 

                                               z obrad IV sesji VI kadencji Rady Gminy              
                                               Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku, której  
                                               obrady odbyły się w lokalu sali posiedzeń  
                                               Urzędu Gminy Sulęczyno i trwały od 
                                                godziny 1001 do godziny 1330  

                                                                ---------------------------------------------------------------------------- 

 
ZAŁĄCZNIKI: 

1.Lista obecności radnych Rady Gminy Sulęczyno oraz gości na IV sesji Rady Gminy Sulęczyno  
   z dnia 24 lutego 2011 roku. 
 
2. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno. 

3.UCHWAŁA – Nr IV/16/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
   zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w  
   Sulęczynie  
 

4.UCHWAŁA – Nr IV/17/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
    zatwierdzenia nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 

5.UCHWAŁA – Nr IV/18/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku zmieniająca  
   uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory. 
 

6.UCHWAŁA – Nr IV/19/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
   ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2011 rok.  
 
7.UCHWAŁA – Nr IV/20/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
   nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
 
 8.UCHWAŁA – Nr IV/21/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
    zamiany gruntów położonych w Sulęczynie. 
 
 9.UCHWAŁA – Nr IV/22/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
    nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
 

10.UCHWAŁA – Nr IV/23/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
     nabycia gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie. 
 
11.UCHWAŁA – Nr IV/24/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
     przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  
     Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014. 
 



   12.UCHWAŁA – Nr IV/25/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie         
         trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz  
         szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno. 
 

   13. UCHWAŁA – Nr IV/26/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
         uchwalenia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na  
          rok 2011. 
 

    14..UCHWAŁA – Nr IV/27/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie 
          uchwalenie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok  
          2011. 
 

    15. UCHWAŁA – Nr IV/28/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie 
           zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 

    16. UCHWAŁA – Nr IV/29/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie 
           wyrażenia ( nie wyrażenia ) zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy  
           Sulęczyno na rok 2012. 
 

    17. UCHWAŁA – Nr IV/30/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku 
          zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 

    18.UCHWAŁA – Nr IV/31/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku 
         zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
         2011 – 2022.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 



                      PROTOKÓŁ – Nr IV/2011  
 

z obrad IV sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego      
  2011 roku, której obrady odbyły się w lokalu sali posiedzeń Urzędu                  
           Gminy Sulęczyno i trwały od godziny 1001 do godziny 1330  
 -------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
Ad 1 
 

Sprawy regulaminowe: 
 
a)otwarcie IV sesji Rady Gminy i przedstawienie porządku obrad. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Sulęczyno Kazimierz GAWIN stwierdził „ otwieram obrady 
   IV sesji Rady Gminy Sulęczyno ”. 

 

    Na wstępie powitał radnych Rady Gminy obecnych na obradach IV sesji VI kadencji     
   Rady Gminy oraz gości, tj.: 
 
   1.Wójta Gminy Bernarda GRUCZĘ 
   2.Zastepcę Wójta Gminy, Sekretarza Gminy Wiesława ULATOWSKIEGO 
   3.Skarbnika Gminy Barbarę WAWRZON 
   4.Radcę Prawnego  
   5.Radnego Rady Powiatu Kartuskiego,Kierownika GOZ Remigiusza KOSTRZEWSKIEGO 
   6.Dyrektora Zespołu Szkół w Sulęczynie Annę SŁUPIKOWSKĄ 
 11.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Podjazach Emilię DYSZER 
 12.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Węsiorach Klaudię JERECZEK 
 13.Dyrektora Szkoły Podstawowej w Borku Kamiennym Teresę HINCA 
 14.Dyrektora Przedszkola Samorządowego w Sulęczynie Ewę KUJAWSKĄ 
 15.Sołtysów Gminy Sulęczyno 
     oraz obecnych mieszkańców gminy. 
   

    Na stan 15 radnych Rady Gminy Sulęczyno udział wzięło w obradach IV sesji VI kadencji Rady 
Gminy 15 radnych Rady Gminy, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu ( str.1 ) oraz gości ( str.2 i 3 ). 
      
   Na podstawie listy obecności stwierdził, że sesja jest prawomocna do obradowania  
i podejmowania uchwał. 
    

Porządek obrad IV sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno przedstawia się następująco: 
 

   1.Sprawy regulaminowe: 
  

    a)otwarcie IV sesji Rady Gminy, 
    b)przedstawienie porządku obrad IV sesji Rady Gminy i wprowadzenie ewentualnych zmian, 
    c)zatwierdzenie protokołu z obrad III sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku. 
  
2.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
 



 
3.Sprawozdanie z prac Wójta Gminy. 
 

4.Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

    a)zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w  
       Sulęczynie,  
    b)zatwierdzenia nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie, 
    c)zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory, 
    d)ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2011 rok,  
    e)nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno, 
    f)zamiana gruntów położonych w Sulęczynie, 
    g)nabycia gruntu położonego w Sulęczynie, 
    h)nabycia gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie, 
     i)przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  
        Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014, 
     j)trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz  
       szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno, 
   k)uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na  
      rok 2011, 
    l)uchwalenie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok  
      2011, 
    ł)zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno na rok 2011, 
  m)wyrażenia ( nie wyrażenia ) zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy  
      Sulęczyno na rok 2012, 
   n)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011, 
   o)zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata  
      2011 – 2022. 
 

5.Interpelacje i wolne wnioski. 
 
   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie: kto z radnych Rady Gminy jest  
   za przyjęciem porządku obrad w przedstawionej wersji? 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
  
   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
   
   - za przedstawionym porządkiem obrad III sesji VI kadencji Rady Gminy głosowało 15 radnych 
     Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy zatwierdziła jednogłośnie przedstawiony porządek obrad III sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno; 
 
c)zatwierdzenie protokołów z obrad sesji Nr I/2010 i Nr II/2010 Rady Gminy Sulęczyno z     
   dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 

      Protokół z obrad sesji Nr III/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku  
   były do wglądu w biurze Rady Gminy oraz został wyłożony w lokalu sali posiedzeń Urzędu  
   Gminy Sulęczyno na godzinę przed obradami IV sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno.  
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN zadał pytanie w brzmieniu: 
 

   - Czy ktoś z radnych Rady Gminy Sulęczyno ma uwagi do zamieszczonych treści w protokołach  



 
      Nr III/2010 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno, które odbyły się w dniu 29 grudnia  
      2010 roku? 
 

   Nikt z radnych Rady Gminy nie zabrał głosu w sprawie protokołu z obrad III sesji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku. 
 

   Należy stwierdzić, że Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu – Nr III/2010 z obrad  
   sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod  
   głosowanie Radzie Gminy protokół z obrad III/2010 sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
   29 grudnia 2010 roku. 
 

  Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

   - za zatwierdzeniem protokołów Nr III/2010 z obrad sesji Rady Gminy Sulęczyno z dnia  
     29 grudnia 2010 roku głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy zatwierdziła protokół Nr III/2010 z obrad sesji VI kadencji Rady Gminy  
   Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku. 

Ad 2 
 

       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad     
    III sesji V kadencji Rady Gminy Sulęczyno w dniu 29 grudnia 2010 roku.  
 
     Radni Rady Gminy otrzymali przedmiotowe sprawozdanie w komplecie materiałów za 
potwierdzeniem odbioru w dniu 23 grudnia 2010 roku celem zapoznania się. 
 
       Rada Gminy przedmiotowe sprawozdanie przyjęła bez uwag. 
 

       Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy Sulęczyno podjętych podczas obrad III sesji 
VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno z dnia 29 grudnia 2010 roku stanowi załącznik do  
 niniejszego protokołu. 

Ad 3 
 

   Sprawozdanie z prac Wójta Gminy Sulęczyno za okres od dnia 02 grudnia 2010 roku. 
 

 Wójt Gminy Sulęczyno Bernard GRUCZA – Panie Przewodniczący Rady Gminy i Wysoka Rado 
  - planowaliśmy te obrady sesji odbyć trochę później, lecz na wniosek Kierownika Gminnego         
    Ośrodka Zdrowia mieliśmy posiedzenie Rady Społecznej Gminnego Ośrodka Zdrowia, gdyż     
    chodzi o zawarcie umowy z NFZ o refundację kosztów; 
  - w dniu 31 stycznia 2011 roku złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego dotyczący budowy  
    sieci kanalizacji sanitarnej w Mściszewicach, Skoczowie, Bukowej Górze. Koszt tego zadania  
    8.106.010,00 zł, w tym 3.300.000,00 zł z budżetu. Możemy zyskać 3.300.000,00 zł; 
  - profil grup sieci internetowych – maszty przekaźnikowe ( Internet ). Nie dokładamy na to  
    żadnych środków finansowych.  Stały Internet – 69,00 zł ( brutto ) , byłby to koszt indywidualny            
    użytkownika; 
 - opracowano i wstępnie uzgodniono zadanie pn. „ Budowa hali gimnastycznej w Mściszewicach; 
 - chodnik w Mściszewicach, ciąg pieszo-rowerowy od Sulęczyno do Bukowej Góry – możemy  



 

     uzyskać 1,7 mln zł z grupy rybackiej na ciągi piesze nad wodą. Byliśmy z wizytą w Zarządzie  
     Dróg Wojewódzkich w Gdańsku, zaś następna odbyła się u nas. Byliśmy z gośćmi w terenie –  
     wizja lokalna w Mściszewicach i w Sulęczynie. Pan Dyrektor zgodził się na budowę barierek  
     energochłonnych: przy Oczku i w Sulęczynie w kierunku Bytowa ( dwie barierki ). 
     Wykonana będzie nalewka asfaltowa z Klukowej Huty do Mściszewic i w kierunku Lewinowa. 
     Ma powstać bulwar nad wodą, lecz za wąska jest jezdnia, dlatego należy zdjąć pobocze po  
     prawej stronie.  
     Wykonane mają być chodniki w Mściszewicach po obu stronach drogi nr 214. Wszystko to  
     zależy od środków finansowych; 
   - postęp prac przy budowie szkoły w Sulęczynie – od 31 stycznia 2011 roku prace ruszyły z  
     energią. Mamy zapewnienia, że do 31 marca 2011 roku firma WASKO odrobi zaległości w  
     pracach. Jesteśmy dłużnikami ok. 1 mln zł; 
  - od 14 – 20 lutego 2011 roku odbyliśmy dziewięć zebrań wiejskich. Mamy trzech nowych  
     sołtysów. „ Witam nowych sołtysów na obradach sesji Rady Gminy ”.  
     Z tych zebrań wiejskich przyjęto szereg wniosków dotyczących zadań do wykonania; 
   - przeprowadziłem rozmowy z rolnikiem, dot. udostępnianie gruntów pod drogą, 
   - przeprowadziłem rozmowę z p. Franciszkiem Marszk w sprawie gruntu pod kąpielisko.  
     Kąpielisko gminne, które jest będzie dalej funkcjonować. Rozmowy z p.Marszk są w toku,  
     lecz są to trudne rozmowy; 
   - trwają rozmowy z p.Marianem Błaszkowskim w sprawie gruntów pod parking na imprezy  
     masowe w Sulęczynie; 
   - podpisaliśmy umowę trójstronną w sprawie zmiany usytuowania drogi – P. Bogdan Malek, 
     Wójt Gminy Sierakowice i my. Aktualnie sprawa jest w toku. Chcielibyśmy, żeby w lipcu br.  
     droga była przejezdna dla p.Choszcza; 
   - popisano umowy: 
      - na obsługę prawną z kancelarią prawną, 
      - z p.Kazimierzem Kukowskim z Sulęczyno na zbiórkę i transport stałych niesegregowanych  
        odpadów komunalnych z pojemników będących w dyspozycji Gminy Sulęczyno w roku 2011, 
      - na materiały biurowe dla tut. urzędu gminy, 
      - z p.Ewą Michalską na prowadzenie pozalekcyjnych zajęć ekologicznych ekologicznych  
         młodzieżą szkolną, 
      - z p.Maciejem Gawin, dot. konserwacji sprzętu przeciwpożarowego, 
      - z Energią Oświetlenia Spółka z o.o. z Sopotu na oświetlenie uliczne. 
         Propozycja jest wyłączeń lamp ulicznych od godz.23,00 do 5,00 rano. 
         Ogólny koszt 208.716,06 zł, w tym sama energia 138.271,48 zł. Zaoszczędzilibyśmy 35.000,00 zł. 
       - na prace rekultywacyjne przy wysypisku śmieci w Kłodnie; 
    - na zebraniach wiejskich poruszono kwestię działania PKS-u. PKS przejęła firma prywatna  
       „ GRYF ”.  
       Na sygnały społeczeństwa takie przewozy mógłby uruchomić p.Edmund DOMASZK z  
       Sulęczyna, który posiada odpowiedni tabor.  
       Mógłby uruchomić np. godz.7,30 Sulęczyno – Mściszewice godz.10,00 i powrót, godz.11,20  
       Sulęczyno – Mściszewice – Tuchlino – Podjazy – na potrzeby mieszkańców; 
     - tablice dwujęzyczne – na kierunkowskazach będą umieszczone nazwy dwujęzyczne ( w języku  
       polskim i języku kaszubskim ); 
     - w okresie międzysesyjnym przetargów nie było; 
     - w dniach 26 – 27 lutego 2011 roku na terenie Zdunowic odbędą się Międzynarodowe  
       Mistrzostwa Psich Zaprzęgów; 
     - w dniach 04 – 05 marca 2011 roku na terenie gminy odbędą się mistrzostwa polski w strzelaniu  



 
         z łuku dla niepełnosprawnych; 
      - Stowarzyszenie Węsiory organizuje naukę tańca – do organizatorów mogą się zgłaszać chętni. 
 

      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował Wójtowi Gminy za obszerne  
      przedstawienie działań w okresie międzysesyjnym. 
 

  Ad 4  

   Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a)zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia działalności Gminnego Ośrodka  
    Zdrowia w Sulęczynie.  
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie     
    zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w  
    Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się  
    i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poprosił Kierownika GOZ o wyjaśnienie:  
    dlaczego te zmiany? 
  
    Wyjaśnień udzielił Kierownik Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie Remigiusz  
    KOSTRZEWSKI w sprawie potrzeby zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia  
    działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie, która ma na celu utrzymania stanu  
    obecnego, chodzi o transport medyczny, gdyż zasady zmieniły się na rok 2011. Uzyskano  
    kompromis z NFZ i Porozumieniem Zielonogórskim. 
    Polegać będzie na rozszerzeniu działalności poprzez utworzenie nowej komórki organizacyjnej –  
    zespołu transportu sanitarnego POZ. Takie zasady są wygodniejsze dla nas. 
     
     Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem.  
 

    Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod  
    głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia  
    działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia  
      działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/16/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie     
    zatwierdzenia zmiany w przedmiocie rozszerzenia działalności Gminnego Ośrodka Zdrowia w  
    Sulęczynie stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

b)zatwierdzenia nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie. 
 
    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia  
   nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu  
   18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  



 

   Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA – dlaczego zmiany w Statucie Gminnego Ośrodka  
   Zdrowia w Sulęczynie? Dlatego, że do poprzedniego statutu wprowadzono kilka uchwał  
   i aneksów. Chodzi o to, aby ten Statut był czytelny i przejrzysty. Dlatego proponuje się uchwalić  
   nowy Statut Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie oraz z zapisem o zespole transportu  
   sanitarnego, który znajduje swoje odbicie w rozdziale III § 7 punkt 1.     
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował Wójtowi za wyjaśnienie.  
 

   Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod  
   głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia  
      w Sulęczynie głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/17/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie     
    zatwierdzenia nowego Statutu Gminnego Ośrodka Zdrowia w Sulęczynie stanowi załącznik do  

     niniejszego protokołu; 
 

c)zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w  
    sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory za potwierdzeniem odbioru w dniu  
    18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
    

    Wójt Gminy Bernard GRUCZA udzielił wyjaśnień dotyczących potrzeby zmiany w uchwale  
    Nr XXVIII/225/2010 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 13 października 2010 roku w sprawie  
    Przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory wprowadza się następującą zmianę:  
    w § w ust.1 zdanie po przecinku otrzymuje brzmienie „ przyjęte Uchwałą nr 1/2010 Zebrania    
    wiejskiego Sołectwa Węsiory z dnia 28 stycznia 2010 roku ”. 
 

    Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem. 
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
    przedmiotowy projekt uchwały. 
 
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 
    - za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości  
      Węsiory głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/18/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku  
    zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Planu Odnowy Miejscowości Węsiory stanowi załącznik  

     do niniejszego protokołu; 
 



 
d)ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2011 rok. 
 

   Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie ustalenia  
   planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2011 rok za  
   potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania  
   swojego stanowiska.  
    
   Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż powyższa uchwała potrzebna jest do normalnej  
   pracy. 
 

   Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
   przedmiotowy projekt uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia  
      zawodowego nauczycieli na 2011 rok głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/19/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
    ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 2011 rok 
    stanowi załącznik  do niniejszego protokołu; 
 

 e)nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie nadania  
    nazw ulic w miejscowości Sulęczyno za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w  
    celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    Zabrał głos Wójt Gminy Bernard GRUCZA – chodzi o osiedle położone wyżej poczty, np. ulica 
    „ Nad Jarem Słupi ” – to jest stary trakt w Sulęczynie w kierunku Bytowa. Tam droga biegła do  
    roku 1905. W lesie p.Kulasa był dół, który został pogłębiony, zaś propozycja ulicy Księżycowej –  
    równoległa do ulicy Słonecznej, itd.  
     Proponuje się nazwy ulic na zasadzie skojarzeń.  
 

    Dyskusja: 
 

   1.Radny Józef HINCA – ulica Gwiezdna w Sulęczynie – czy odnoga też? 
 

      Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż to jest ślepa uliczka, wjazd w górę.  
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż tym śladem to poszło, jak np.  
    ulica Sosnowa to i Brzozowa. Nie widzę żadnych innych propozycji nazw ulic w Sulęczynie. 
 

    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
    przedmiotowy projekt uchwały. 
 
 
 



     
    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno głosowało 
      15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/20/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     nadania nazw ulic w miejscowości Sulęczyno stanowi załącznik  do niniejszego protokołu; 

 

 f)zamiana gruntów położonych w Sulęczynie. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie zamiany  
    gruntów położonych w Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w  
    celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    Wójt Gminy Barnard GRUCZA wyjaśnił, iż chodzi o wyrażenie zgody na zamianę części nie- 
    zabudowanej położonej w Sulęczynie, stanowiącej własność Gminy Sulęczyno, przeznaczonej w  
    miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę mieszkaniową  
    i letniskową oraz ciągi pieszo jezdne, na część niezabudowanej nieruchomości położonej w  
    Sulęczynie, stanowiącej własność Pana Mariana Błaszkowskiego, przeznaczonej w miejscowym  
    planie  zagospodarowania przestrzennego pod zabudowę mieszkaniową oraz ciągi pieszo  
    jezdne. Pan Marian Błaszkowski może sobie wybrać teren, dlatego w tej chwili nie podajemy  
    ilości metrów. Tyle samo metrów otrzyma Pan Marian Błaszkowski, co gminie przekaże przy  
    ulicy Szkolnej w Sulęczynie. Teren ten jest nam potrzebny do przygotowania placu pod dożynki  
    powiatowe, które odbędą się w dniu 04 września 2011 roku w Gminie Sulęczyno. 
    W szczegółach poinformuję Radę po transakcji.  
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – jest tam też kawałek lasu, od ulicy szkolnej  
    będzie dojazd do tego lasu. 
 

     Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem. 
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
     przedmiotowy projekt uchwały. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie zamiany gruntów położonych w Sulęczynie głosowało 
      15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/21/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     zamiany gruntów położonych w Sulęczynie  stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 

g)nabycia gruntu położonego w Sulęczynie. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie nabycia  
    gruntu położonego w Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu  
    zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 



     
    Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż chodzi o nabycie działki nr 346/11 o powierzchni  
    0,0100 ha, położonej w Sulęczynie zajętej pod drogę gminną  - ulica Grzybowa. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie nabycia gruntu położonego w Sulęczynie głosowało 
      15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/22/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     nabycia gruntu położonego w Sulęczynie stanowi załącznik  do niniejszego protokołu; 
 

h)nabycia gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie nabycia  
   gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie za potwierdzeniem odbioru w dniu 
   18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    Wójt Gminy Bernard GRUCZA – chcemy wykonać drogę Bukowa Góra w kierunku Sulęczyna. 
   Chcemy utwardzić 8 m drogę od Bukowej Góry do lasu. Część gruntu pod droga jest prywatnych  
   rolników, którzy wyrazili zgodę na przyjęcie pod drogę gminną.  
   Ponadto chcemy wykonać ścieżkę piaszczystą ( ścieżka spacerowa ). W tej sprawie będziemy  
   rozmawiać z nadleśnictwem.   
   
   Brak dyskusji nad przedmiotowym zagadnieniem. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod  
   głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie nabycia gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie  
      głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/23/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     nabycia gruntu położonego w Bukowej Górze i w Sulęczynie stanowi załącznik  do niniejszego  

     protokołu; 
 

i)przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony  
   Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia  
   Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w  
   Rodzinie na lata 2011-2014 za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu  
   zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
    

   Dyskusja: 
 

   Radny Stefan KARCZ -   Ustawa nakazuje, aby gmina dysponowała lokalem dla rodzin  



 
   dotkniętych przemocą w rodzinie. 
   Czy gmina posiada taki lokal? 
 

   Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulęczynie Ewa KULASZEWICZ  
   stwierdziła, iż jest to jedno z zadań – gmina ma obowiązek dotyczący poradnictwa i interwencji.  
   Gmina dotychczas korzysta w formie porozumienia z CIS-u. W razie potrzeby ( doraźnie ) taki  
   lokal mamy w Domu Pomocy Społecznej w Sulęczynie, który składa się z pokoju, kuchni  
   i łazienki. 
   Na dzień dzisiejszy nie posiadamy takiego ośrodka wsparcia.  
   Na powyższym zakończono dyskusję nad przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania  
   Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
   przedmiotowy projekt uchwały. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w  
      Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014 głosowało 15 radnych  
      Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/24/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
   przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar  
   Przemocy w Rodzinie na lata 2011-2014  stanowi załącznik  do niniejszego  protokołu; 

 

j)trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz  
    szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie trybu  
     i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz szczegółowe  
     warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno za potwierdzeniem odbioru w dniu  
     18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
     przedmiotowy projekt uchwały. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu  
      Interdyscyplinarnego oraz szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno  
      głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/25/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     trybu i sposobu powołania i odwołania członków Zespołu Interdyscyplinarnego oraz   
    szczegółowe warunki jego funkcjonowania w Gminie Sulęczyno stanowi załącznik  do niniejszego  

     protokołu; 
 

k)uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych     



   na rok 2011. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenie  
   gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2011 za  
   potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania  
   swojego stanowiska.  
 

   DYSKUSJA: 
 

    1.Radny Stefan KARCZ – czy płaci się za przebywanie osób w izbie wytrzeźwień? 
 

       Zastępca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w  
       Sulęczynie Ewa KULASZEWICZ – tak, jeżeli zachodzi taka potrzeba. 
 

   2.Radny Kazimierz GLINIECKI – czy działa na terenie gminy punkt terapeutyczny? 
 

      Zastępca Przewodniczącego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w  
      Sulęczynie Ewa KULASZEWICZ udzieliła wyjaśnień twierdząc, iż zamierzamy utworzyć taki  
      punkt w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Sulęczynie. Przyjmować będzie specjalista. W tej  
      chwili nie możemy określić terminu, gdyż trwają w tej sprawie rozmowy. 
   
      Wójt Gminy Bernard GRUCZA – jesteśmy na etapie rozmów. Lepiej, że będzie mieścił się ten  
      punkt w Ośrodku Zdrowia w Sulęczynie niż w innym obiekcie.   
 

       Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – wcześniej jako Przewodniczący Gminnej  
      Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych mieliśmy punkt konsultacyjny w remizie  
      OSP w Sulęczynie, lecz tam już nikt nie przychodzi, gdyż są to problemy wstydliwe, ale  
      konieczne do rozwiązania.  
      Propozycja jest słuszna, aby ten punkt mieścił się w Ośrodku Zdrowia w Sulęczynie.  
 

      Na powyższym zakończono dyskusje nad punktem 4 k) porządku obrad. 
  
    Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
    przedmiotowy projekt uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenie gminnego programu profilaktyki  
      i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2011 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

    Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA Nr IV/26/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     uchwalenie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  na rok  
    2011 stanowi załącznik  do niniejszego protokołu; 

 

l)uchwalenie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok  
   2011. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenie  
    gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2011 za  
    potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania  
    swojego stanowiska.  



 

    Brak dyskusji nad projektem gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy  
    Sulęczyno na rok 2011. 
 

    W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał  
     pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie  uchwalenie gminnego programu przeciwdziałania 
      narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2011  głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/27/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     uchwalenie gminnego programu przeciwdziałania narkomanii dla Gminy Sulęczyno na rok 2011  
     stanowi załącznik  do niniejszego protokołu; 
 

ł)zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 

     Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie    
    zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno na rok 2011 za potwierdzeniem  
    odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    DYSKUSJA: 
 

   1.Radny Stefan KARCZ - należy informować wcześniej przewodniczących Komisji Rady Gminy  
      jakie materiały będą przedmiotem obrad najbliższej sesji Rady Gminy. Chodzi o to, aby  
      komisje mogły wypracować swoje stanowiska w danych sprawach. 
 

     Wójt Gminy Bernard GRUCZA poprosił o kontakt bezpośredni.  
     Kolejną sesję planujemy pod koniec marca 2011 roku. Tematem będą , m.in. sprawozdania  
     finansowe, subwencje, bilanse. 
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – będę informować, kiedy planuje się sesje  
     Rady Gminy.  
    
     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod głosowanie  
     przedmiotowy projekt uchwały. 
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za podjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno  
      na rok 2011 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

     Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

    UCHWAŁA Nr IV/28/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
     zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Gminy Sulęczyno na rok 2011  stanowi załącznik  do  

      niniejszego protokołu; 
 

m)wyrażenia ( nie wyrażenia ) zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy  
    Sulęczyno na rok 2012. 
 



    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały w sprawie wyrażenia  
    ( nie wyrażenia ) zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Sulęczyno na  
    rok 2012 za potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się  
    i wypracowania swojego stanowiska.  
 

    Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż do tej pory Rada Gminy nie  
    wyrażała zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Sulęczyno, byłoby to  
    rozdrobnienie środków w budżecie gminy. 
    Każde z sołectw, które chciałoby fundusze na konkretne i celowe zadanie na pewno je uzyska.   
    Stawiam wniosek, aby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego w budżecie gminy Sulęczyno na  
    rok 2012. 
    Proszę Wysoką Radę i wyrozumiałość sołtysów, żeby to załatwiać tak jak do tej pory. 
 

    Zabrał głos radny Jacek DRIWA – „ chcielibyśmy usłyszeć opinię samych sołtysów w tej 
    sprawie ”. 
 

    Sołtys Sołectwa Żakowo Stanisław ZŁOCH stwierdził, iż „ popieram inicjatywy Wójta,  
    Przewodniczącego Rady Gminy, żeby coś w sołectwach wykonać, np. drogi, bo to są rowy, a nie  
    drogi ”. 
 

    Sołtys Sołectwa Kistowo Antoni THEUS stwierdził, iż „ tu już było wszystko powiedziane ”. 
    
    Wcześniej złożony wniosek Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN poddał pod  
    głosowanie zadając pytanie: 
    Kto jest za wnioskiem, aby nie wyodrębniać funduszu sołeckiego w budżecie gminy Sulęczyno  
    na rok 2012? 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

   - za wnioskiem głosowało 14 radnych Rady Gminy, 
   - wstrzymał się od głosu 1 radny Rady Gminy. 
 

   Radni wypowiedzieli się przeciwko wyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w  
   budżecie gminy Sulęczyno na rok 2012. 
    
   Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4 m) porządku obrad. 
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod  
   głosowanie projekt w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w  
   budżecie gminy Sulęczyno na rok 2012. 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania. 
 

   Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 

   - za podjęciem uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego  
     w budżecie gminy Sulęczyno na rok 2012 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy jednogłośnie podjęła przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr IV/29/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku w sprawie  
   nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy Sulęczyno na  
   rok 2012 stanowi załącznik do niniejszego protokołu; 
 



 
n)zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w  
   sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 za potwierdzeniem odbioru w dniu  
   18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się.  
 

    Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła projekt zmian. 
 

    Brak dyskusji nad powyższym zagadnieniem. 
 

     Następnie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał projekt uchwały i poddał  
     pod głosowanie.  
 
     Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie  
     uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011.  
 

     Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 
    -  za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno  
       na rok 2011  głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 
   Rada Gminy podjęła jednogłośnie przedmiotową uchwałę. 
 

  UCHWAŁA – Nr IV/30/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku zmieniająca   
  uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sulęczyno na rok 2011 stanowi załącznik do niniejszego  

  protokołu; 

 

o)zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 
    2011-2022. 
 

    Radni Rady Gminy w komplecie materiałów otrzymali projekt uchwały zmieniająca uchwałę w  
    sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011-2022 za  
    potwierdzeniem odbioru w dniu 18 lutego 2011 roku w celu zapoznania się.  
 

    Skarbnik Gminy Barbara WAWRZON szczegółowo omówiła projekt uchwały zmieniająca  
    uchwałę w  sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011-2022. 
 
    Dyskusja: 
 

    1.Zabrał głos sołtys Sołectwa Zdunowice Jan ZBLEWSKI – budowa drogi asfaltowej do  
      Zdunowic w  2012 roku. Czy będzie realizowana budowa tej drogi? 
 

      Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA twierdząc, iż jest to droga lasów     
      państwowych. Lasy nie pozwolą „ lać ” tam asfaltu. Gminna droga jest na odcinku do krzyża.  
      Najwyżej można tam zamontować płyty betonowe. Czas pokaże, co z tym można zrobić.  
 
      Radny Kazimierz GLINIECKI stwierdził, iż należy zmienić zapis na utwardzenie drogi od  
      krzyża do Chaty Baryła w Zdunowicach, a nie asfalt, żeby nie wprowadzać nikogo w błąd.  
 

      Sekretarz Gminy Wiesław ULATOWSKI wyjaśnił, że nie ma pojęcia modernizacja, lecz  
      przebudowa. 
 



    
      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż lasy państwowe nie wyrażą  
      zgody  na budowę drogi asfaltowej od krzyża do Chaty Baryła.  
      Był to chwyt wyborczy, nietakt ze strony byłego Pana Wójta Gminy wobec tych mieszkańców 
  
      Sołtys Sołectwa Zdunowice Jan ZBLEWSKI poprosił, aby nie wykreślać z planu słowa „ asfalt ”  
      w  Zdunowicach. Wstrzymać też się z wykreśleniem z planu drogi.   
 

      Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż lasy państwowe nie wyrażą  
      zgody  na budowę drogi asfaltowej od krzyża do Chaty Baryła, lecz zawnioskował proponując  
      zapis „ Modernizacja drogi Zdunowice - Ogonki ”.  
    
     Rada Gminy przystąpiła do przegłosowania wniosku Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

    Głosowanie przebiegało, jak poniżej: 
 

    - za wnioskiem o zapis „ Modernizacja drogi  Zdunowice - Ogonki ”głosowało 15 radnych Rady  
       Gminy. 
 

     Rada Gminy wprowadziła powyższy zapis do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Gminy. 
 

     Sołtys Sołectwa Zdunowice podziękował Panu Przewodniczącemu Rady Gminy. 
        

  2.Radny Grzegorz STEFAŃSKI stwierdził, iż należy zmienić zapis dotyczący modernizacji drogi  
     Sulęczyno – Bukowa Góra, lecz wprowadzić „ Budowa drogi asfaltowej Sulęczyno – Bukowa  
     Góra ” . 
 

     Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN stwierdził, iż w tej chwili nie należy zmieniać  
     tego zapisu. 
 

  3.Sołtys Sołectwa Mściszewice Maria STENCEL poruszyła sprawę fatalnego stanu drogi  
     Mściszewice – Amalka. 
 

    Wójt Gminy Bernard GRUCZA stwierdził, iż ta droga będzie naprawiana z bieżącego  
     utrzymania dróg.  
 

4.Radny Józef HINCA – w założeniu jest mowa o drodze obok Widnej Góry, a nie ma mowy o  
    Widnej Górze. 
 

   Wójt Gminy Bernard GRUCZA udzielił wyjaśnień twierdząc, iż ta droga ma służyć mieszkańcom  
   Widnej Góry i właścicielom domków letniskowych z lewej i prawej strony. W tej chwili jesteśmy  
   na etapie wykonywania planów.  
 

    Na powyższym zakończono dyskusję nad punktem 4 o) porządku obrad.  
 

   W związku z powyższym Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN odczytał i poddał pod  
   głosowanie projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
   Gminy Sulęczyno na lata 2011-2022. 
 

   Rada Gminy przystąpiła do głosowania nad podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie  
   Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011-2022. 
 



   Głosowanie przebiegało, jak poniżej:  
 
    -  za podjęciem uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
       Gminy  Sulęczyno na lata 2011-2022 głosowało 15 radnych Rady Gminy. 
 

   Rada Gminy podjęła jednogłośnie przedmiotową uchwałę. 
 

   UCHWAŁA – Nr IV/31/2011 Rady Gminy Sulęczyno z dnia 24 lutego 2011 roku zmieniająca  

   uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sulęczyno na lata 2011-2022  
   stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

    Na powyższym zakończono punkt 4 porządku obrad  sesji Rady Gminy. 
 

Ad 5 
 

        INTERPELACJE I WNIOSKI. 
 

1.Radny Krzysztof BASKE wnioskował o: 
    a)naprawę drogi od szosy Sulęczyno – Bytów w kierunku Nowego Dworu. Posypać tłuczniem 
       i wyrównać drogę tą drogę, 
    b)naprawić drogę przy ulicy Brzozowej w Sulęczynie, 
    c)montaż oświetlenia ulicznego w centrum domków letniskowych. 
 

    Ponadto zadał pytanie dotyczące programu Turystyczne Kaszuby – Odnowa Wsi – co zrobiono w  
    tej sprawie? 
     

2.Dyrektor Zespołu Szkół w Sulęczynie Pani Anna SKUPIKOWSKA  - 01 czerwca 2011 roku  
    przypada jubileusz 30 - lecia nadania szkole w Sulęczynie imienia Abrahama. 
    Zamierzamy uczcić ten jubileusz, poprzez poświęcenie nowego sztandaru.  
    Sztandar, który służył przez 30 lat został oddany do renowacji.  
    Prosimy o wsparcie nas w tej uroczystości. Można za sponsorować gwóźdź, wpłacać środki na  
    konto rady. 
    Przygotowujemy część artystyczną, każda sugestia jest mile widziana.   
  
3.Sołtys Sołectwa Borek Pan Bogdan MALEK zadał pytanie: 
   Ile dni przed sesją radni Rady Gminy i sołtysi otrzymują materiały na obrady sesji?  
   Za mało jest czasu na konsultacje z mieszkańcami sołectwa poszczególnych tematów, które będą  
   przedmiotem obrad. 
   Następnie poruszył sprawę niedrożnego przepustu i rowu w Borku.  
    
   Odpowiedzi udzielił Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN – radni Rady Gminy  
    otrzymują materiały na pięć dni przed obradami sesji RG, zgodnie ze Statutem Gminy  
    Sulęczyno. Sołtysi również otrzymują komplet materiałów na obrady sesji, lecz im one wysyłane  
    są pocztą i dlatego później otrzymują.  
    Nie wiem, co Pan sołtys chce konsultować i składać pod obrady sesji? Sołtys ma wiedzieć nad  
    czym obraduje rada i co robi.  
     
    Radni muszą otrzymywać wcześniej materiały, gdyż muszą się przygotować, aby wiedzieć nad  
    czym głosują.  
 

   Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż: 
    a)radni Rady Gminy na pięć dni przed sesją otrzymują komplet materiałów. Sołtysi się  
       zaznajamiają z materiałami, lecz nie głosują. Radni otrzymują materiały za potwierdzeniem  



 
       odbioru, a  sołtysi pocztą.  
       Urząd Pocztowy w Sulęczynie pracuje od godziny 10-tej; 
   b)przepust jest udrożniony pod drogą gminną. Przepust, o którym jest mowa jest prywatny  
       p.Mariana CYMAN. W tut. Urzędzie nie mamy pracownika, który wykonywałaby tego typu  
       prace; 
    c)remont drogi do Nowego Dworu – przyjmuję do realizacji; 
    d)oświetlenia uliczne – rozważamy tą sprawę, lecz dzisiaj nie umiem na to precyzyjnie  
        odpowiedzieć. 
   
3.Sołtys Sołectwa Żakowo Stanisław ZŁOCH: 
    a)należy coś zrobić z odcinkiem drogi Żakowo – Amalka koło posesji Państwa Kobiela, 
    b)zamontować jedną lampę uliczną koło posesji Państwa Pazdan.   
 

4.Radny Zbigniew KLAWIKOWSKI – kiedy będzie uporządkowany plac przy przystanku  
   autobusowym w Mściszewicach? 
 

   Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Bernard GRUCZA – w materiałach, które otrzymała Rada  
   Gminy jest mowa o budowie z dwóch stron chodnika koło drogi nr 214 w Mściszewicach.  
   Uporządkowany będzie cały kompleks łącznie z placem przy przystanku autobusowym. Na  
   razie musimy poczekać. Wiemy, że zbiera się tam woda. 
 

5.Radny Jerzy BOBER wnioskował o uruchomienie linii autobusowej, w tym celu należy zwołać  
   zebranie, aby ustalić godziny przyjazdu i powrotu autobusu.  
 

   Wójt Gminy Bernard GRUCZA – przewoźnik Pan Edmund DOMASZK może uruchomić linie 
   autobusową. Dogodne godziny można ustalić z mieszkańcami. Apel do sołtysów o  
   rozpropagowanie tego tematu. 
    
   Przewoźnik Pan Edmund DOMASZK – jestem wstanie taką linię uruchomić od 01 marca 
   2011 roku.  
 

   Radny Jacek DRIWA – jak będzie z odpłatnością przez pasażerów tych kursów? 
    
   Przykład: pasażerowie, którzy posiadają zniżkę - emeryci. 
 

   Wójt Gminy Bernard GRUCZA wyjaśnił, iż każdy pasażer będzie za siebie płacił.  
 

   Następnie zabrał głos przewoźnik Pan Edmund DOMASZK – będzie kasa fiskalna. Emeryci będą  
   mieli zniżkę 50 %. 
    
6.Sołtys Sołectwa Sucha Jan DOMASZK wnioskował o zmodernizowanie wiosna parkingu koło  
   przedszkola samorządowego, ośrodka zdrowia i apteki w Sulęczynie.  
 

7.Radny Krzysztof BASKE – na jakim etapie jest projekt placu rekreacyjno – sportowego w  
    Sulęczynie? 
    
   Odpowiedzi udzielił Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Sulęczynie Ireneusz KORDA  
   twierdząc, iż przygotowujemy i składamy wniosek na drugi nabór. Wystąpiliśmy w styczniu br.  
   o pozwolenie na budowę. Realnie na to zadanie możemy uzyskać kwotę w wysokości  
   350.000,00 zł. 
 

 Zakończono punkt 5 porządku obrad sesji Rady Gminy. 



 

 Na powyższym wyczerpano porządek obrad IV sesji VI kadencji Rady Gminy Sulęczyno. 

 Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz GAWIN podziękował wszystkim za  
 obecność i owocne obrady oraz stwierdził „ zamykam obrady IV sesji VI kadencji Rady Gminy  
 Sulęczyno ”. 
 
 

PROTOKOŁOWAŁA: 
       
Jolanta BRONK  
Inspektor ds. obronnych  
oraz obsługi Rady Gminy i jej organów 
 

 


